



Call for Education Sessions

2026 CMS Summer Meeting | Saint John, NB

The Canadian Mathematical Society (CMS) welcomes and invites education session proposals for the 2026 CMS Winter Meeting in Saint John's New Brunswick, from June 5-8, 2026.

The education session proposals will be selected by the CMS Meeting Education Session Committee, which will also schedule the accepted sessions, in communication with the session co-organizers.

In accordance with the CMS mandate to propose conferences which are accessible and welcoming to all groups, diversity amongst organizers and speakers is strongly encouraged. To support organizers in their important work and in their efforts towards inclusivity and diversity, the CMS will host an open call for abstracts for all sessions, and asks organizers to consider all eligible abstract submissions for their session.

Diversity includes topics of interest, career stages, geographic location, and demographics; designated underrepresented groups include, but are not limited to, women, Indigenous Peoples, persons with disabilities, members of visible minority/racialized groups, and members of LGBTQ2+ communities. Please see here for more information about what is meant by diversity, and for tips towards organizing an inclusive session.

Note that there will be a separate call for Scientific Sessions.

All proposed sessions should be in line with the [CMS Code of Conduct](#).

Proposals should be submitted online, and will require the following:

1. Names, affiliations, and contact information for all session co-organizers. Early career researchers are welcomed to propose sessions.
2. The education session's title, and a 2-3-sentence summary that will be posted on the CMS Meeting website if your proposal is selected.
3. A pdf file including a description of the topic and purpose of the session (1-2 paragraphs), as well as a description of considerations made towards an equitable and inclusive session for a diverse group of participants. This file will not be publicly posted.
4. Indicate the number of time blocks needed. A block can be between 2 and 2.5 hours in length.
5. A possible list of speakers with their full name and affiliation. An inclusive and diverse set of speakers is highly encouraged.
6. The structure of your session. Traditionally, each presenter gets 20 minutes to talk, 5 minutes of Q&A, and a 5-minute buffer for transition.

We are open to different formats as well, such as a panel, interactive session/workshop, 10-minute lightning talks, etc.

Proposals will be selected by the Scientific Organizing Committee, limited by available classroom space, with priority for sessions that show intention to include a mix of senior and junior researchers, to make parts of their session accessible to graduate students, and to include speakers from designated underrepresented groups.

Proposals will be selected by the CMS Education Oversight Meetings Committee. If you have any questions, please email Andie Burazin (a.burazin@utoronto.ca) and Sarah Watson (meetings@cms.math.ca).

The CMS kindly asks session organizers to consider all eligible abstract submissions for their session, as up to 30 speakers per session can be accommodated.

All sessions will take place from June 6 - 8, 2026.

Submission Forms and Deadlines

Please submit proposals by filling out [this form](#). There will be two rounds of submissions. Proposals submitted by January 16, 2026, will be considered in the first round, where preference will be given to first round submissions. The deadline for the second round will be March 29, 2026.



Appel aux sessions d'éducation

Réunion d'été 2026 de la SMC | Saint John, NB

La Société mathématique du Canada (SMC) accueille et invite les propositions de sessions d'éducation pour la Réunion d'été 2026 de la SMC, qui se tiendra à Saint John (Nouveau-Brunswick) du 5 au 8 juin 2026.

Les propositions de sessions d'éducation seront sélectionnées par le Comité des sessions d'éducation des réunions de la SMC, qui établira également le calendrier des sessions acceptées, en communication avec les co-organisateur(trice)s de la session.

Conformément au mandat de la SMC de proposer des conférences accessibles et accueillantes pour tous les groupes, la diversité parmi les organisateur(trice)s et les orateur(trice)s est fortement encouragée. Afin de soutenir les organisateur(trice)s dans leur travail important et dans leurs efforts en faveur de l'inclusion et de la diversité, la SMC lancera un appel à résumés ouvert pour toutes les sessions, et demande aux organisateur(trice)s de prendre en considération toutes les soumissions de résumés éligibles pour leur session.

La diversité comprend les sujets d'intérêt, les étapes de la carrière, la situation géographique et les données démographiques ; les groupes sous-représentés désignés comprennent, sans s'y limiter, les femmes, les peuples autochtones, les personnes handicapées, les membres de minorités visibles/de groupes raciaux et les membres des communautés LGBTQ2+.

Veuillez noter qu'il existe un appel distinct pour les sessions scientifiques.

Toutes les sessions proposées doivent être conformes au code de conduite de la SMC.

Les propositions doivent être soumises en ligne et doivent comporter les éléments suivants :

1. Noms, affiliations et coordonnées de tous les co-organisateur(trice)s de la session. Les chercheur(euse)s en début de carrière sont invité(e)s à proposer des sessions.
2. Le titre de la session et un résumé de deux à trois phrases qui sera affiché sur le site Web de la réunion si votre proposition est retenue.
3. Une brève description du sujet et de l'objectif de la session (1 à 2 paragraphes), pour examen par le Comité des réunions d'éducation de la SMC, qui ne sera pas publiée en ligne.
4. Indiquez le nombre de blocs de temps nécessaires. Un bloc peut durer entre 2 et 2,5 heures.
5. Une liste d'orateur(trice)s avec leur nom complet et leur affiliation, qui ont confirmé ou qui ont exprimé leur intérêt et ont été approché(e)s, avant de soumettre la proposition. Il est vivement recommandé de faire appel à un ensemble d'orateur(trice)s inclusif et diversifié.
6. La structure de votre session. Traditionnellement, chaque orateur(trice) dispose de 20 minutes pour parler, de 5 minutes de questions-réponses et d'une période transitoire de 5 minutes. Nous sommes également ouverts à d'autres formats, tels qu'un panel, une session interactive ou un atelier, des exposés éclair de 10 minutes, etc.

Les propositions seront sélectionnées par le Comité des réunions d'éducation de la SMC. Si vous avez des questions, veuillez envoyer un courriel à Andie Burazin (a.burazin@utoronto.ca) et Sarah Watson (meetings@cms.math.ca).

La SMC demande aux organisateur(trice)s de sessions de prendre en considération toutes les soumissions de résumés éligibles pour leur session, étant donné que jusqu'à 30 orateur(trice)s par session peuvent être accueilli(e)s.

Toutes les sessions auront lieu du 6 au 8 juin 2026.

Formulaire de soumission et dates limites :

Veuillez soumettre vos propositions en remplissant [ce formulaire](#). Il y aura deux séries de soumissions. Les propositions soumises avant le 16 janvier 2026 seront examinées lors du premier tour, la préférence étant donnée aux propositions soumises lors du premier tour. La date limite pour le deuxième tour sera le 29 mars 2026.